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A Tessedik Sámuel Főiskola megmentéséért nyújt be módosító javas-
latot a Fidesz Békés megyei képviselőcsoportja az országgyűlésnek.

A Fidesz Békés megyei képviselőcsoportja nem ért egyet a kormány 
döntésével a Tessedik Sámuel Főiskola megszüntetésével, ezért egy kö-
zös nyilatkozat elfogadásával tiltakoznak a Tessedik Sámuel Főiskola 
Szent István Egyetembe történő beolvadása ellen.

Közös nyilatkozat 
Nem értünk egyet a kormány döntésével a Tessedik Sámuel Főis-

kola megszüntetésével.
A főiskola – jogelődjeinek idejét is számítva – 1927 óta Békés me-

gye felsőoktatásának egyedüli képviselője és hosszú ideje – jelenleg 
is – Békés megye egyetlen felsőoktatási intézménye.  Aggodalommal 
tekintünk a főiskola Szent István Egyetembe történő beolvadására, 
féltve a közel 100 éves Békés megyei felsőoktatást, nem látva an-
nak más szervezeti keretekben való működésének további garanci-
áit. Ezek nélkül a garanciák nélkül a főiskola szarvasi, békéscsabai 
és gyulai karai, szakjai bármikor megszüntethetők, mely lehetetlen-

né teheti a Békés megyei diákok továbbtanulási lehetőségeit térsé-
günkben. Nincs válasz azokra a kérdésekre, hogy mit fognak oktatni 
és milyen szinten? Milyen szakok maradnak meg garantáltan és mit 
fognak beírni a diplomába? Mi lesz azzal a karral, amelyik nem tudja 
fenntartani magát? A főiskola hallgatóinak hány százalékát érintheti 
a mesterképzés, mely egyik legfőbb indoka a beolvadásnak?

Mivel nincs garancia arra, hogy megmarad a főiskola Békés me-
gyében, nem támogatjuk a főiskola Szent István Egyetembe történő 
beolvadását, hiszen a Békés megyében élő diákok érdekeit és jövőjét 
kell képviselnünk és felelős döntést hoznunk az országgyűlésben. 
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Nem kimunkált
Babák Mihály polgármester, országgyűlési képviselő eljuttatta la-

punkhoz a felsőoktatásról szóló törvény módosítását célzó T/6751. sz. 
törvényjavaslatot, ami a Tessedik Sámuel Főiskola beolvadását szente-
síti – elfogadás esetén – a Szent István Egyetembe.

A polgármester írásos megjegyzéseiből kitűnik, hogy a tervezet-
tel nem ért egyet, a törvényjavaslatot és indoklását kommentálva azt 
a megállapítást teszi, hogy nem kimunkált, nem kiszámított, fi kciók 
tömkelege az egész. Amint megjegyzi, a felvételi rendszer, a fi nan-
szírozási, költségvetési, gazdálkodási, minőségi gondok, a szakem-
berhiány a jelenlegi intézmény karain különböző mértékben jelent-
keznek. Az integráció módját is megkérdőjelezi, feltéve a kérdést, 
hogy miért nem konzorcium alakításával, társulással vagy tagintéz-
ményi formában való működtetéssel próbálja megoldani problémáit 
az intézmény. Abbéli aggodalmát is papírra vetette Babák Mihály, 
hogy a jövőben Békés megyében nem egyetemi karok, hanem csak 
intézetek lesznek. 

Távolabbra tekintve, és más, a felsőoktatással kapcsolatos 
jogszabályváltoztatási tervek tükrében azon aggályainak is hangot 
ad, hogy az állam kivonulásával a felsőoktatás a gazdagok privilé-
giumává válik, a felsőoktatási intézmények vagyona potenciális ve-
szélyhelyzetbe kerül, és visszahozzák a tandíjat.

Közösen kell alakítani
A Tessedik Sámuel Főiskola és a Szent István Egyetem Szenátusa 

úgy döntött, hogy a két intézmény integrációra lép. Ez a döntés a me-
gyében bizonyos körökben nem talált elfogadásra. Többek között a 
Megyei Közgyűlés több órás vita után sem volt hajlandó megfontolni  
a főiskola vezetői és hallgatói integráció melletti egyetlen érvét sem, 
mi több meddő vitává merevedett a dialógus, elvéve a lehetőséget 
egy alkotó együttgondolkodástól,  és sürgető bizalomépítéstől. Hiba 
volt a harsány országosan edzett politikai retorika arzenáljának éles 
használata egy ettől stílusidegen körben.

A tényekről szólva:
Az integráció mindkét felsőoktatási intézmény érdeke s teszi ezt 

az alkotmányban foglalt autonóm státusza alapján.  A Szenátus tag-
jait a főiskola dolgozói és hallgatói választották – a mi esetünkben 
ez több ezer ember –, azzal a felhatalmazással, hogy őrködjenek az 
értékeken és folyamatosan hozzanak létre új struktúrákat, amelyek 
képesek megválaszolni a jelen és a jövő kihívásait új funkcióival. Az 
integráció egy ilyen új struktúra.

Egy és oszthatatlan új intézmény jön létre, melynek 9 önálló kara 
és egy fakultása lesz. A Szent István Egyetem egy igen jó gazdálko-
dású, autonóm karokból álló egyetem ma is.

Az integráció átalakítja a jelenlegi SZIE-t, és kilép a térségéből és 
belép a Dél-Alföldi régióba a TSF által, valamennyi felsőoktatás ber-
keiben szervezhető szolgáltatásokat kínálva a régiónak, íly módon 
nem csak a megyénknek.

A SZIE jelenlegi 6 karához azonos kari szinten csatlakozik a TSF 
Gazdasági Kara, Pedagógiai Kara, Mezőgazdasági Víz-és Környe-

zetgazdálkodási Kara és az Egészségügyi Fakultása.A SZIE kari 
struktúráját több mint egyharmaddal bővíti általunk.

Miért teszi ezt?
Nagyobb teret kíván biztosítani a felsőoktatás tevékenységi körei-

ben. A SZIE, a Vidék Egyteme kíván lenni. Vannak fővárosi egyete-
mek, nagyvárosainkban pólusegyetemek, de aki deklaráltan a Vidék 
Egyeteme kíván lenni, a volt Gödöllői Agrártudományi Egyetem ré-
széről hiteles.

A SZIE nem titkoltan kereste a kapcsolatot a főiskolánkkal, mivel 
a TSF beleillik a Vidék Egyeteme koncepcióba.

A Tisztelt Olvasó meg kell hogy kérdezze ezután, hogy milyen ga-
rancia van az integrációban a Békés-megyei emberek számára.

Az integrációnak annyi eredménye, hozadéka, áldása lesz mint 
amennyit megalkotunk, megteremtünk az egyetemi potenciálon. 
Közösen! Egyedül nem tudunk annyi eredményt felmutatni mint kö-
zösön a társadalmi szervezetekkel, a gazdasági élet képviselőivel, 
kulturális, szociális, egyházi intézményekkel, felelős politikai szer-
vezetekkel. 

A TSF és SZIE intézményei a legjobb tudása szerint szerkesztet-
te meg hiánypótlás nélkül az integrációs dokumentumokat, hogy 
együtt legyünk a Vidék Egyeteme.

A jövő hozhat váratlan eseményeket, fordulatokat számolnunk kell 
ezzel is, de jelen körülmények között, professzionális megközelítésben 
az integráció hozhat kiszámítható jövőt a megye felsőoktatásának.

Kérjük, hogy ennek eldöntését bízzák azokra, akik egy szakmai, 
tudományos élettel bizonyították, hogy képesek jó döntést hozni a 
térség a megye jövő generációja és saját érdekükben is.

Litkei Júlia, nemzetközi és tudományos rektorhelyettes 
Tessedik Sámuel Főiskola

Felesleges vita volt?
A kormány már döntött a Tessedik Főiskola megszüntetéséről
A legutóbbi megyegyűlés idején már benyújtotta Hiller István ok-

tatási és kulturális miniszter az országgyűlésnek azt a módosító tör-
vényjavaslatot, ami a Tessedik Sámuel Főiskola megszűnéséről szól. 
Ez azt jelenti, hogy a kormánydöntés már korábban megszületett. 

Ezért mondhatta Varga Zoltán szocialista képviselő, hogy novem-
ber közepén a parlament elé kerül a főiskola integrációjával kapcso-
latos javaslat. A november 7-i, pénteki megyegyűlésen több órás vita 
bontakozott ki a Tessedik Sámuel Főiskola Szent István Egyetembe 
történő beolvadásáról. A megyegyűlés határozatot hozott arról, hogy 
a képviselő-testület továbbra is ellenzi, elutasítja a beolvadást, és ál-
lást foglalt a mellett, hogy ne szűnjön meg a főiskola. Úgy látszik, 
hogy a több órás vita teljesen felesleges volt, hiszen a kormány már 
döntött. A főiskola sorsa tehát az országgyűlési képviselők kezében 
van. A megyegyűlésen elhangzott, hogy nincs garancia arra, hogy 
megmarad a főiskola Békés megyében. Arra sem kapott választ a 
megyegyűlés, hogy mit fognak oktatni és milyen szinten? Milyen 
szakok maradnak meg garantáltan és mit fognak beírni a diplomába? 
Mi lesz azzal a karral, amelyik nem tudja fenntartani magát? Ezek-
nek a kérdéseknek a megválaszolása nélkül kell felelős döntést hoz-
niuk az országgyűlési képviselőknek úgy, hogy a Békés megyében 
élő diákok érdekeit és jövőjét kell képviselniük.

Balogh József, térségi tanácsnok

Védjük meg a főiskolát!
Garanciák nélkül megszűnhet a felsőoktatás Békés megyében


